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PROTOKÓŁ NR XI / 2015 

XI Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji,  

która odbyła się 29 października 2015 r. w godz. 13
05

- 15
25

 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu, przy ul. Dąbrowskiego 17. 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  V kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności (załączniki 1 i 2*) 

 

 

Porządek obrad  XI sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 20.08.2015 r. – 13.10.2015 r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas X sesji Rady 

Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

5. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 26.08.2015 r. do 12.10.2015 r. 

a) przyjęcie informacji. 
6. Informacja na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.    

7. Informacja na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2015/2016. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 
8. Informacja na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach ponadgimnazkalnych 

podległych powiatowi. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014/2015. 
a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

10. Informacja na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach  

podległych powiatowi w roku 2015. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 
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d) przyjęcie informacji 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015 r. 

       a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

             w Wałczu; 

            b) podjęcie uchwały 

12. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr III/13/2014 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 30 

 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej  

  Powiatu Wałeckiego na lata 2015 – 2031.    

     a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

           w Wałczu; 

    b) podjęcie uchwały 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Edukacji i Spraw  

      Społecznych Rady Powiatu w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

 w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady  

      Powiatu w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu; 

b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

c) podjęcie uchwały. 

 15.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy                                                   

       Zastępczej na lata 2016-2018. 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały 

  16.Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

   Wałeckiego na nieruchomości stanowiące własność Gminy Miejskiej Wałcz.      

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu; 

b) podjęcie uchwały 

 17.Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2016 

  roku  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 

  ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku publicznego i o   

wolontariacie.         

    a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

    b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

          w Wałczu; 

         c) podjęcie uchwały 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków 

      i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu wałeckiego. 

  a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

        w Wałczu; 

   b) podjęcie uchwały 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

    usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od  

       usunięcia pojazdu w 2016 r. 

   a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

        w Wałczu; 
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b) podjęcie uchwały 

 20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Powiatowego Programu Działań na rzecz  

Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzegania praw osób  

      niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020” 

            a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w    Wałczu 

       b) podjęcie uchwały 

 21.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu  

        w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 

2014 – 2020. Działanie : 7.1 Programy na rzecz integracji osób i rodzin zagrożonych  

       ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym ukierunkowane na aktywizację społeczno- 

 zawodową wykorzystującą instrumenty aktywizacji edukacyjnej, społecznej, 

zawodowej. 

  a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w    

Wałczu 

        b) podjęcie uchwały 

 22.Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy z Powiatem  

Lidzbarskim. 

    a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

          w Wałczu; 

          b) podjęcie uchwały 

23. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy partnerskiej z miastem Fastów ( Ukraina) 

    a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

          w Wałczu; 

     b) podjęcie uchwały 

24. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  i    

     zapytań. 

25 . Interpelacje oraz zapytania radnych. 

26. Wnioski i oświadczenia radnych. 

27. Zakończenie sesji                                                        

 

 

 

Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XI sesji V kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał Zarząd Powiatu, 

Radnych Rady Powiatu, Radcę prawnego, zaproszonych gości oraz przedstawicieli mediów.  

 

 b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził quorum.  

Na stan ogólny 17 radnych obecnych 17  radnych.  

Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 
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 c) przedstawienie porządku obrad,   

 

Porządek obrad XI Sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na Sesję, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, że zgodnie z § 18 ust.7 zdanie 

pierwsze Statutu Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie do 

porządku obrad pkt pn Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr VII/28/2015 Rady Powiatu 

z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych,  jednogłośnie przyjęła 

wprowadzenie zmiany w porządku obrad. 

 

Tym samym pkt. pn Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr VII/28/2015 Rady Powiatu z 

dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu, został wprowadzony do porządku obrad w pozycji 24. 

 

 

Ponadto Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż Zarząd Powiatu w 

Wałczu złożył pisemny wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji dodatkowych 

projektów uchwał. 

 

Zatem na podstawie §13 ust. 11 Statutu Powiatu Wałeckiego przewodniczący rady powiatu 

jest obowiązany wprowadzić do porządku obrad sesji projekt uchwały, jeżeli wnioskodawcą 

jest zarząd powiatu, a projekt wpłynął do rady powiatu co najmniej 7 dni przed dniem 

rozpoczęcia sesji rady. 

 

Zgodnie z § 47 ust. 1 pkt. 1 Statutu projekty uchwał wniesione w tym trybie nie wymagają 

opiniowania  przez komisje stałe. 

Zmiana porządku obrad w trybie  §13 ust. 11 Statutu nie wymaga przegłosowania.  
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     Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

 

      Zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu - „ Chciałbym zauważyć , że ten paragraf 

który Pan zacytował mówi o tym, że projekty wpłynęły do Rady Powiatu co najmniej 7 

dni przed rozpoczęciem sesji a paragraf 9 naszego Statutu mówi o tym, że w skład rady 

powiatu wchodzi 17 radnych tak więc czytając literalnie zapisy statutu i trzymając się nie 

tylko prawa a także zasad poszanowania funkcji radnego nie możemy przyjąć uchwał 

zaproponowanych przez Zarząd Powiatu ponieważ takie uchwały do radnych, a Rada 

Powiatu jest organem stanowiącym i kontrolującym samorządu powiatowego, którego 

radni są wybierani w wyborach bezpośrednich w systemie proporcjonalnym w liczbie 

odpowiedniej do ilości mieszkańców, myśmy otrzymali te projekty 2 dni temu na 

skrzynkę elektroniczną a niektórzy radni w tym ja , dokładnie wczoraj. Więc został 

złamany tryb 7 dniowy poinformowania radnych, bo gdyby w Statucie było zapisane że 

poinformuje Zarząd Powiatu biuro Rady lub Przewodniczącego wszystko byłoby okay. 

Natomiast Radni nie otrzymali tych materiałów w wymaganym terminie 7 dniowym. W 

związku z tym wprowadzenie tego punktu jest bezzasadne.”-  

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas odczytał §13 ust.11 Statutu Powiatu 

Wałeckiego: 

- „ Na wniosek starosty przewodniczący rady powiatu jest obowiązany wprowadzić 

do porządku obrad najbliższej sesji rady powiatu projekt uchwały jeżeli 

wnioskodawcą jest zarząd powiatu, a projekt wpłynął do rady powiatu co najmniej 

7 dni przed dniem rozpoczęcia sesji rady.”-  

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż-„ chciałbym, wesprzeć kolegę Marka Matelę, pisze wyraźnie 7 dni do 

sesji do Rady Powiatu a nie do Przewodniczącego Rady Powiatu.”-  

 

 

 

  Wobec dalszych wątpliwości co do interpretacji zapisów Statutu, Przewodniczący Rady 

Powiatu Bogdan Białas poprosił o wypowiedź w tej sprawie  radcę prawnego  

W. Kosowickiego i wyjaśnienie  zapisu w Statucie. 
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Waldemar Kosowicki – Radca Prawny  

W swej wypowiedzi podkreślił iż – „ Problem jest trochę sztucznie wymyślony, ten 

przepis na który powołał się Pan Przewodniczący jest wiernym odzwierciedleniem art.15 

ust 9 ustawy o samorządzie powiatowym. Zwrot który użył ustawodawca  na wniosek 

starosty przewodniczący rady Powiatu jest zobowiązany wprowadzić… jasno wskazuje 

na  to, że jest to kompetencja przewodniczącego i przewodniczący tę kompetencję 

wykonał, a zatem jest to praktyka, która od co najmniej kilku lat w tej radzie występuje i 

to tyczy najczęściej tych projektów, których potrzeba opracowania i wprowadzenia pod 

obrady Rady wynikła już po opracowaniu porządku obrad i po przekazaniu części 

przynajmniej materiałów sesyjnych. Natomiast tutaj nie widzę podstaw do jakich kol 

wiek zarzutów co do Przewodniczącego i z punktu widzenia dopuszczalności 

wprowadzenia tych punktów, które zostały formalnie wprowadzone.”- 

 

Po tych wyjaśnieniach radcy prawnego W. Kosowickiego Przewodniczący Rady Powiatu 

Bogdan Białas zamknął dyskusję w wyżej wymienionej sprawie. 

 

       W związku z powyższym do porządku obrad zostały wprowadzone punkty: 

 pkt 25 pn. „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

realizacji Projektu i złożenie wniosku o jego dofinansowanie w 

ramach” Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

drogowej na lata  2016 – 2019 oraz w sprawie zabezpieczenia środków 

niezbędnych na realizację Projektu w przypadku jego umieszczenia na 

liście  rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania. 

 pkt 26 pn Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie 

darowizny prawa własności nieruchomości stanowiących własność 

Powiatu Wałeckiego na rzecz  Gminy Mirosławiec 

 pkt 27 pn Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 27 lutego 2015 r. w  sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2015 roku. 

 Pkt. 28 pn Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr VIII/44/2015 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 22 czerwca 2015 r. w sprawie wspólnej realizacji 

inwestycji „Przebudowa Drogi powiatowej nr 1984Z Poźrzadło Wielkie 

– Stara Studnica – Orle – Mirosławiec” 

 

                    Pozostałe punkty otrzymały numerację kolejną.  
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      Na pytanie Przewodniczącego Rady -Czy są inne propozycje do zmiany w porządku                

obrad sesji? 

 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Wniósł o zdjęcie z porządku obrad – „ projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o 

współpracy z Powiatem Lidzbarskim, z tego powodu, że Rada Powiatu ma w swoich 

kompetencjach wydawanie uchwał na temat współpracy z Powiatami tylko w zakresie jeżeli 

te uchwały będą dotyczyły określonych skutków finansowych, tudzież budżetowych i to jest 

jasno zapisane zarówno w ustawie o samorządzie powiatowym i w naszym Statucie, stąd też 

nie ma takiej konieczności podejmowania takiej uchwały a Zarząd Powiatu może takie 

porozumienie podpisać bez konieczności podejmowania uchwały.”- 

 

Waldemar Kosowicki – Radca Prawny  

Poinformował iż – „ Tutaj też nie ma jakiegoś wielkiego problemu w tym wszystkim, dlatego 

bardzo bym prosił o dokładne spojrzenie w podstawę prawną uchwały. W podstawie prawnej 

jest wskazany art.12  pkt. 4 , to jest przepis który mówi o kompetencji Rady do ustalania dla 

Zarządu kierunków działania , faktem jest że nie ma wprost takiego przepisu który dotyczyłby 

takiej kompetencji której Rada wyrażałaby zgodę na nawiązanie współpracy między 

jednostkami samorządu terytorialnego, natomiast znowu odwołam się do pewnej praktyki, 

która występuje  nie tylko tutaj w Radzie Powiatu ale także praktycznie w szerszym zakresie, 

że Rada jednak ma kompetencje do bądź upoważnienia, bądź zatwierdzania, bądź do wydania 

innego aktu który by sankcjonował taką współpracę, dlatego tutaj nie widzę powodów aby ten 

punkt ściągać z porządku obrad, bo ta podstawa jest podstawą w rzeczywistości uznaną i jako 

taka może stanowić podstawę do stosownej uchwały.”- 

 

 

Wobec złożonego wniosku przez radnego Marka Matelę o zdjęcie z porządku obrad –  

projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy z Powiatem Lidzbarskim, 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poddał pod głosowanie wyżej wymieniony 

wniosek. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 3 głosach za 

przyjęciem wniosku , 11 głosach  przeciw i  3  głosach wstrzymujących się, wniosek został 

odrzucony. 

 

Wobec braku innych wniosków i uwag  w porządku obrad XI sesji Przewodniczący Rady 

Powiatu przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
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d) Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu 

 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

protokołu nr X /2015  , X  Sesji Rady Powiatu V kadencji w Wałczu z dnia 29 października 

2015 r.  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższy 

protokół jednogłośnie. 

 

 

 

Ad. pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 20.08.2015 r. – 13.10.2015 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu*. 

 

a) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie informację o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie od 20.08.2015 r. – 

13.10.2015 r. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie 

 

 

 

Ad. pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas X sesji 

Rady   Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) przyjęcie sprawozdania 

 

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas 

X sesji Rady   Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 
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W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższe 

sprawozdanie jednogłośnie 

 

 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 6 do niniejszego protokołu*. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 5 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 26.08.2015 r. do 12.10.2015 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 7 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 26.08.2015 r. do 

12.10.2015 r. 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie 

 

 

Ad. pkt 6 

Informacja na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 8 do niniejszego protokołu*. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
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      Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z Informacją na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie 

Wałeckim zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 

 

 

 

c) dyskusja, 

     

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim 

 

d) przyjęcie informacji 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie 

 

 

Ad. pkt 7 

Informacja na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2015/2016. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 9 do niniejszego protokołu*. 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

          Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z Informacją na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 

2015/2016. zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 

 

 

c) dyskusja, 

 

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 

2015/2016. 

 

 

 

 

 

 



BR.0002.8.2015 

11 

 

 

 

 

d) przyjęcie informacji 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie 

 

 

Ad. pkt 8 

Informacja na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach   

ponadgimnazjalnych podległych powiatowi. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 10 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

 

      Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z Informacją na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach 

ponadgimnazkalnych podległych powiatowi zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 

 

c) dyskusja, 

 

    Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

 Zapytał, - „ Ponieważ do Zarządu Powiatu wpłynęło pytanie z Wydziału Edukacji, wpłynęły 

pewne uwagi dotyczące funkcjonowania szkół, chciałbym aby Pan Naczelnik skomentował je 

bądź Pan Starosta, lub Pani Wicestarosta kilka słów powiedzieć na temat tych uwag i ich 

dalszego biegu. 

 

Piotr Suchojad – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sporu 

Poinformował iż – „ Poddaliśmy pod wątpliwość informację która była złożona w 

dopowiedzeniu do Państwa Dyrektorów żeby wyjaśnili na Zarządzie , i tutaj nie chodziło o 

Zespół Szkół nr 2. Poprosiliśmy Dyrektorów o wskazanie szans i zagrożeń w zakresie 

funkcjonowania szkoły w nadchodzącym roku . I tutaj ze strony pani Dyrektor nie było 

wskazanych szans, ale pani Dyrektor na Zarządzie to wyjaśniła i dopowiedziała jakie te 

szanse widzi.”- 
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d) przyjęcie informacji 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas przywitał gości przybyłych na obrady Sesji 

Rady Powiatu w Wałczu z Powiatu Lidzbarskiego: 

- Pana Henryka Brochockiego – Sekretarza Powiatu Lidzbarskiego 

- Pana Dariusza Iskra – Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Lidzbarku Warmińskim. 

Następnie przystąpił do porządku obrad sesji 

 

 

Ad. pkt 9 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014/2015. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 11 do niniejszego protokołu*. 

 

e) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

f) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
 

 

    Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2014/2015.podległych powiatowi zaopiniowała niniejszą informację pozytywnie. 

 

 

g) dyskusja, 
 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

       Poinformowała, że – „ wraz z Wydziałem  przygotowaliśmy dość czytelną informację w 

związku z  tym że zgłaszaliście Państwo takie uwagi, że kiedy przedstawiamy informacje o 

szkołach to bardzo często bywają one  takie  że każda szkoła przygotowuje swój materiał, 

dużo jest tabel, dużo jest opisówki . Uznaliśmy że taka informacja w której będą najbardziej 

istotne dane przekazane w formie tabelarycznej będzie bardzo czytelna i w związku z tym 

jeżeli byłyby jakieś pytania to oczywiście na nie odpowiemy, ale chciałabym uzyskać 

informację  czy tego typu informacje w zestawieniu tabelarycznym, które zawierają 

rzeczywiście również te dane które były Państwu przekazane w poprzednich informacjach, 

czy w ten sposób mielibyśmy przygotowywać informacje na kolejne komisje czy sesje? A co  
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do szans i zagrożeń to tez jest informacja dla nas dla Zarządu ale i dla Państwa radnych żeby 

patrzeć szerzej i sprawdzić jakie należy ewentualnie przyjąć kierunki wsparcia szkoły, 

pomocy dyrektorom, czy kadrze kierowniczej i nauczycielom.”-  

 

 

Jolanta Ambroziak – Dyrektor Zespołu Szkół Nr 2 

W swej wypowiedzi stwierdziła, - „ Zrozumiałam, że chodzi o brak szans jeśli chodzi o naszą 

szkołę, bo tabela która tam była w tych informacjach umieszczona, którą myśmy 

przygotowali jako szkoły , tabela przedstawia szanse i zagrożenia w tym roku szkolnym, w 

roku szkolnym 2014 – 2015. Ponieważ szybko przygotowywaliśmy, wypełnialiśmy te 

zagrożenia, dlatego że chodziło tylko o ten rok szkolny a my wiadomo że w tym roku 

szkolnym będzie miała miejsce ta reorganizacja od 1 stycznia staniemy się częścią większego 

Zespołu Szkól  jak by tu skupiliśmy się na tych zagrożeniach. Natomiast szanse są i myśmy je 

uzupełnili. Ja wyjaśniałam to na Komisji Edukacji.”-  

 

 

h) przyjęcie informacji. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie 

 

 

Ad. pkt 10 

Informacja na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach  

podległych powiatowi w roku 2015. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

 w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 12 do niniejszego protokołu*. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

 

Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. po 

zapoznaniu się z Informacją na temat prac remontowo- modernizacyjnych 

przeprowadzonych w szkołach podległych powiatowi w roku 2015 zaopiniowała niniejszą 

informację pozytywnie. 
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b) dyskusja, 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Informację na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w 

szkołach  podległych powiatowi w roku 2015. 

 

 

d) przyjęcie informacji 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przyjęła powyższą 

informację jednogłośnie. 

 

Przed blokiem uchwał Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas ogłosił 10 min przerwę 

w obradach XI sesji Rady Powiatu – przerwa w obradach godz.13,48 

 

Godz. 13,50 - Z obrad XI Sesji Rady Powiatu wychodzą dyrektorzy szkół: 

Jolanta Ambroziak – Dyrektor Zespołu Szkól nr 2 w Wałcz, Piotr Filipiak – Dyrektor Zespołu 

Szkól nr 3,oraz Marek Syrnyk - Dyrektor Poradni Psychologiczno- Pedagogicznej w Wałczu. 

 

Wznowienie obrad XI Sesji Rady Powiatu w Wałczu – godz.14,00 

 

 

Ad. pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015r. 

załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 13 

do niniejszego protokołu*.   

 

       a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

             w Wałczu; 

 

 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 

2015 r. zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Wałeckiego na 2015 r. – poinformował - „ o stosowną informację poproszę Pana 

skarbnika”- 

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Poinformował, - „ Autopoprawka ma mieć związek z pozyskaniem środków od 

Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej na remont pomieszczeń w budynku B 

Starostwa Powiatowego w Wałczu. Mamy uzyskać dochody w wysokości 200 tys. zł i 

przeznaczyć je na remont w związku z tym zmieniłyby się kwoty w załączniku nr 1. 

Wprowadzilibyśmy w rozdziale 70005 par.097 wpływy z różnych dochodów w kwocie 

200 tys. zł po stronie zwiększeń, w ślad za tym zmienilibyśmy załącznik Nr 2. 

Wprowadzilibyśmy w tym samym rozdziale 70005 par 427 zakup usług remontowych na 

kwotę 200 tys. zł. Ogólnie kwoty budżetu zwiększyłyby się o 200 tys. zł , czyli dochody 

budżetu zamknęłyby się kwotą 50 mln 995 tys.746 zł, wydatki 49 mln 223 tys. 909 zł. 

Wynik budżetu pozostałby nie zmieniony, budżet zamknąłby się kwotą 1mln 771 tys. 837 

zł.”-  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zapytał,-„ czy to będzie w ramach inwestycji?”- 

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Poinformował, - „ To jest remont, remont pomieszczeń i będzie zwiększenie wartości 

środka trwałego, w tym przypadku jedynie przywrócenie wartości użytkowych, nie będzie 

to wydatek inwestycyjny a wydatek typowo remontowy. W naszym programie jest 

obostrzenie co do wydatków remontowych, ale wydatków które ponosimy my z naszych 

dochodów własnych, w sensie nie transferów zewnętrznych, tutaj mamy łatwe 

wyjaśnienie zapisów ministra finansów, pozyskujemy środki z zewnątrz i one są 

zabezpieczone.”- 
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Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zapytał o informacje odnośnie wizyty w Ministerstwie Finansów związane z programem. 

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Poinformował,-„ Prowadziliśmy stosowne rozmowy. Uzyskaliśmy w ministerstwie 

Finansów zapewnienie, że nasz wniosek o opinię zostanie przez nich rozpatrzony. 

Ministerstwo Finansów zauważa poprawę stanu finansów Powiatu. W związku z tym my 

musimy wystosować stosowny wniosek, oni muszą nam zezwolić na pewne kwoty, 

zezwolić radzie na zmiany. Wydaje się że nie będzie większych problemów.”- 

 

Janusz Różański –Radny Rady Powiatu 

Wyraził wątpliwości co do zauważalności poprawy finansów Powiatu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Powiatu 

Zapewnił iż – „ Najważniejsze jest to żeby była płynność i to jest zapewnione. Jeżeli 

mamy nadwyżkę operacyjną którą przeznaczamy na inwestycje, nie przeznaczamy jej na 

spłatę. To co na spłatę z bieżącej działalności jest zabukowane i tą kwotę od 3mln zł bo 

taka jest ta kwota spłacamy rocznie, a pozostałe nadwyżki przeznaczamy na inwestycje. 

W związku z tym nie ma zagrożenia. Wszystko funkcjonuje zgodnie z założeniami 

budżetowymi i tutaj nie widzę żadnego zagrożenia. W Ministerstwie Finansów pani 

Dyrektor powiedziała jasno , że ją interesuje głównie spłata tej pożyczki, którą nam 

przekazano na zrealizowanie tego zadania a pozostałe sprawy, które są związane należą 

do rady powiatu. Z naszej strony pójdzie pełna informacja  do Ministerstwa Finansów tak 

to uzgodniliśmy i myślę że nie będzie żadnego problemu żebyśmy uzyskali taką zgodę i 

poprosimy w grudniu Radę przy uchwalaniu budżetu żeby te wszystkie elementy 

związane z naszą prośbą były przyjęte.”-  
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

W dalszej wypowiedzi – „ Staramy się zrealizować te zadania na budynku B w taki 

sposób, żeby wprowadzić te instytucje Powiatowe o zasięgu powiatowym ale finansowane 

przez Państwa i Wicewojewodę żeby z tych środków było finansowane zdecydowanie 

ponad 50%, jeśli coś tam będzie po naszej stronie to oczywiście będziemy się 

zastanawiać, jak to zrealizować. Tu mamy bardzo dobry przykład z Powiatowym 

Lekarzem Weterynarii, który w 100% sfinansował swoje pomieszczenia i myślę że 

podobnie będzie z sanepidem.”-  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015 r 

 

 

c) podjęcie uchwały 

 

 

  W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 0 

głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, uchwała w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

wałeckiego na 2015 r. została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /54 /2015. 

 

 

 Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas powitał przybyłego na obrady XI sesji 

Posła na Sejm RP Pawła Suskiego – godz 14,05 

  Następnie przystąpił do dalszych obrad sesji 

 

 

Ad. pkt 12 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr III/13/2014 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej  

  Powiatu Wałeckiego na lata 2015 – 2031.    

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr III/13/2014 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2015 – 2031   załączono do materiałów na XI  

Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 14 do niniejszego protokołu*.    
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     a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

           w Wałczu; 

 

 

     Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie uchwały zmieniająca uchwałę Nr 

III/13/2014 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Powiatu Wałeckiego na lata 2015 – 2031. 

zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 

 

    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr III/13/2014 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2015 – 2031.    

 

 

 

          b) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za , 0 

głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, uchwała zmieniająca uchwałę Nr 

III/13/2014 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2015 – 2031 

została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /55 /2015. 

 

 

    Ad. pkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Edukacji i Spraw  

      Społecznych Rady Powiatu w Wałczu. 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Edukacji i 

Spraw  Społecznych Rady Powiatu w Wałczu załączono do materiałów na XI  Sesję Rady 

Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 15 do niniejszego protokołu*.    

 

 

 

 

 

 



BR.0002.8.2015 

19 

 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

 w Wałczu; 

 

 

     Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji 

Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt  

pozytywnie. 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji 

Edukacji i Spraw  Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

 

 

b) podjęcie uchwały 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach 

za, , 0 głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, uchwała w sprawie zmian w 

składzie osobowym Komisji Edukacji i Spraw  Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /56 /2015. 

 

 

     

Ad. pkt 14 

  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady       

Powiatu w Wałczu. 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 16 do niniejszego protokołu*.    
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a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu; 

 

 

          Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 

2015 r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie  zmian w składzie osobowym 

Komisji Rewizyjnej Rady  Powiatu w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt 

pozytywnie. 

 

 

b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

podjęcie uchwały 

 

 

 

Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt  

pozytywnie 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu 

 

c) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach 

za, , 0 głosach przeciw, 0 głosie wstrzymującym się, uchwała w sprawie zmian w 

składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu 

została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /57 /2015. 
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Ad. pkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy                                                   

Zastępczej na lata 2016-2018. 

 

 

     Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy  Zastępczej na lata 2016-2018 załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu 

w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 17 do niniejszego protokołu*.    

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu; 

 

 

     Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2016-2018 zaopiniowała niniejszy 

projekt  pozytywnie. 

 

 Jerzy Goszczyński Radny Rady Powiatu 

Poinformował,-„ My w tej chwili zachowujemy porządek prawny i dlatego odnosimy się 

do tej uchwały , która jest konieczna a dotyczy Powiatowego Programu Pieczy Zastępczej 

natomiast wielokrotnie w poprzedniej kadencji zabierałem również w tej sprawie głos i 

mówiłem o tym że prawdziwa pomoc rodzinie potrzebna jest głównie w rodzinie 

biologicznej na szczęście w tej chwili dochodzą takie sygnały że pewna filozofia pomocy 

zmienia się, ponieważ ta piecza zastępcza o czym przekonaliśmy się wszyscy jest bardzo 

droga stosunkowo, nie efektywna i będzie , gdyby ten kierunek był kontynuowany to 

byłaby jeszcze droższa i jeszcze bardziej nie efektywna i powodowałaby dużo zjawisk 

negatywnych, które są z tym z tym związane , natomiast w związku z tym że na dzień 

dzisiejszy prawo stanowi o tym że musimy uchwalić  tę uchwałę, wobec powyższego nie 

będę głosował  przeciwko tej uchwale  ale wstrzymam się od głosu ciesząc się z filozofii , 

która pod tym względem się zmienia. 

 

     Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy  Zastępczej na lata 2016-2018 
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b) podjęcie uchwały 

 

 

     W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 15 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie  uchwalenia 

Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy  Zastępczej na lata 2016-2018 

     została podjęta i otrzymała NR XI /58 /2015. 

 

 

Ad. pkt 16 

   Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

   Wałeckiego na nieruchomości stanowiące własność Gminy Miejskiej Wałcz.      

 

 

     Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Wałeckiego na nieruchomości stanowiące własność Gminy Miejskiej Wałcz.      

     załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 

18 do niniejszego protokołu*.    

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu; 

 

 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie  zamiany nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Wałeckiego na nieruchomości stanowiące własność Gminy Miejskiej 

Wałcz zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

 

 

 

b) podjęcie uchwały 

 

     W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 16 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 1 głosie wstrzymujących się, uchwała w sprawie zamiany nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Wałeckiego na nieruchomości stanowiące własność Gminy 

Miejskiej Wałcz   została podjęta i otrzymała NR XI /59 /2015. 
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Ad. pkt 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2016 

  roku  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 

   ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku publicznego i o   

wolontariacie.     

 

 

 Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2016 

  roku  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 

   ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku publicznego i o   wolontariacie      

    załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 19 

do niniejszego protokołu*.    

 

 

     

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

 

 

    Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie s programu współpracy Powiatu 

Wałeckiego w 2016 roku  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art.3 ust.3 ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie zaopiniowała niniejszy projekt  pozytywnie. 

 

 

    b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

          w Wałczu; 

 

 

          Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 

2015 r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie programu współpracy 

Powiatu Wałeckiego w 2016  roku  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności  

pożytku publicznego  i  o   wolontariacie  zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 
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Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Stwierdziła, - „ To jest współpraca nie tylko finansowa ale współpraca merytoryczna, 

pomagamy jako samorząd organizacjom w realizacji ich celów statutowych, zapraszamy 

ich, spotykamy się , rozmawiamy o ich problemach pomagamy również merytorycznie , 

po to mamy pana Naczelnika, który współpracuje z organizacjami pozarządowymi, 

złamalibyśmy prawo gdybyśmy tej uchwały nie przyjęli a jeżeli zostanie możliwość i 

Ministerstwo finansów przychyli się do tego że nie będziemy musieli realizować tego 

programu oszczędnościowego to myślę że niewielkie pieniądze mogłyby się znaleźć także 

na pomoc finansową tym organizacją.”- 

 

         c) podjęcie uchwały 

 

 

    W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 16 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 1 głosie wstrzymujących się, uchwała w sprawie programu współpracy 

Powiatu Wałeckiego w 2016  roku  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art.3 ust.3 ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności  pożytku 

publicznego i o   wolontariacie została podjęta i otrzymała NR XI /60 /2015. 

 

 

Ad. pkt 18 

    Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków  i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie 

powiatu wałeckiego. 

 

 

    Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków  i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na 

terenie powiatu wałeckiego załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 

stanowi ona załącznik nr 20 do niniejszego protokołu*.    
 

 

  a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

        w Wałczu; 

 

 

 Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych 

położonych na terenie powiatu wałeckiego zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 
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    Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków  i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na 

terenie powiatu wałeckiego 
 

 

b) podjęcie uchwały 

 

     W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie statków  i innych obiektów pływających z obszarów 

wodnych położonych na terenie powiatu wałeckiego została podjęta jednogłośnie 

     i otrzymała NR XI /61 /2015. 

 

 

Ad. pkt 19 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

    usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od  

       usunięcia pojazdu w 2016 r. 

 

 Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 

odstąpienia od  usunięcia pojazdu w 2016 r.  załączono do materiałów na XI  Sesję Rady 

Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 21 do niniejszego protokołu*.    

 

 

   a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

        w Wałczu; 

 

 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 

odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2016 r. zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 

odstąpienia od  usunięcia pojazdu w 2016 r 
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b) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, , 

0 głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz 

wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od  usunięcia pojazdu w 2016 r 

została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /62 /2015. 

 

 

Ad. pkt 20 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Powiatowego Programu Działań na rzecz  

Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzegania praw osób   

niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020” 

 

 

     Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie uchwalenia „ Powiatowego Programu Działań 

na rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzegania 

praw osób   niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020”załączono do materiałów na XI  

Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 22 do niniejszego protokołu*.    

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu 

 

 

     Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia „ Powiatowego Programu 

Działań na rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i 

przestrzegania praw  osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020 zaopiniowała niniejszy 

projekt pozytywnie 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia „ Powiatowego Programu Działań na 

rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzegania praw 

osób   niepełnosprawnych na lata 2016 – 2020” 
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       b) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie uchwalenia „ 

Powiatowego Programu Działań na rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie 

rehabilitacji społecznej i przestrzegania praw osób   niepełnosprawnych na lata 2016 – 

2020”została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /63 /2015. 

 

Ad. pkt 21 

   Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu  

    w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

     Zachodniopomorskiego 2014– 2020. Działanie : 7.1 Programy na rzecz integracji  

osób i rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym ukierunkowane 

na aktywizację społeczno-zawodową wykorzystującą instrumenty aktywizacji 

edukacyjnej, społecznej, zawodowej. 

 

 

 Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody na przystąpienie do realizacji    

projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

     Zachodniopomorskiego 2014– 2020. Działanie : 7.1 Programy na rzecz integracji  osób i 

rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym ukierunkowane na 

aktywizację społeczno-zawodową wykorzystującą instrumenty aktywizacji edukacyjnej, 

społecznej, zawodowej załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 

stanowi ona załącznik nr 23 do niniejszego protokołu*.    

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w  

Wałczu 

 

 

      Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 października 2015 r. 

po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie  udzielenia zgody na przystąpienie do 

realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014 – 2020. Działanie : 7.1 Programy na rzecz integracji osób i 

rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym ukierunkowane na 

aktywizację społeczno-zawodową wykorzystującą instrumenty aktywizacji edukacyjnej, 

społecznej, zawodowej zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 
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Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Zapytał,-  „ O jakiej kwocie mówimy, czy jest już wiadomo z podziału z algorytmu o 

jakiej kwocie tutaj rozmawiamy, rozumiem że pozostałe 15% będzie musiał Powiat 

dołożyć ze swoich środków do tych 85%”- 

 

      Bożena Terefenko – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

     Poinformowała, że – „ Właśnie dzisiaj jest spotkanie z panem Dyrektorem Przewodą oraz 

panią Dyrektor Rybacką z pracownikiem, który z ramienia PCPR nas reprezentuje. 

Ostatnie ustalenia dotyczące projektu to nie wszystkie Powiaty przystępują do projektu. 

Kwota to około 4 mln na wszystkie gminy z tym że jako udział własny wchodzi 

zatrudnienie 1 osoby, pensja 1 osoby, która i tak jest zatrudniona. Kwota przypadająca 

mniej więcej na PCPR na Powiat to jest ponad 1 mln 100 tys . zł”- 

 

 

    Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

   Dopowiedział,-„ W tych miękkich projektach z zasady jest tak, że te 15% czy 10% jest 

najczęściej wskazywane poprzez zatrudnienie osób lub też wkład rzeczowy”-. 

 

  Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody na przystąpienie do realizacji    

projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

     Zachodniopomorskiego 2014– 2020. Działanie : 7.1 Programy na rzecz integracji  osób i 

rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym ukierunkowane na 

aktywizację społeczno-zawodową wykorzystującą instrumenty aktywizacji edukacyjnej, 

społecznej, zawodowej 

 

      

        b) podjęcie uchwały 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 15 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie udzielenia zgody na 

przystąpienie do realizacji    projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Zachodniopomorskiego 2014– 2020. Działanie : 7.1 Programy na rzecz 

integracji osób i rodzin zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem społecznym 

ukierunkowane na aktywizację społeczno-zawodową wykorzystującą instrumenty 

aktywizacji edukacyjnej, społecznej, zawodowej została podjęta i otrzymała  

NR XI /64 /2015. 
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Ad. pkt 22 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy z Powiatem 

Lidzbarskim. 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy z Powiatem 

Lidzbarskim. załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu*.    

 

 

    a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

          w Wałczu; 

 

 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy 

z Powiatem Lidzbarskim zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy z Powiatem 

Lidzbarskim. 

 

 

          b) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 15 głosach za, 0 

głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie zawarcia 

porozumienia o współpracy z Powiatem Lidzbarskim. została podjęta i otrzymała  

NR XI /65 /2015. 
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Ad. pkt 23 

 Podjęcie uchwały w sprawie współpracy partnerskiej z miastem Fastów ( Ukraina) 

 

    Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie współpracy partnerskiej z miastem Fastów 

Ukraina) załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona 

załącznik nr 25 do niniejszego protokołu*.    

 

 

    a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

          w Wałczu; 

 

 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 21 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie współpracy partnerskiej z miastem 

Fastów ( Ukraina) zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie 

 

 

 

 Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod    

głosowanie projekt uchwały w sprawie współpracy partnerskiej z miastem Fastów 

(Ukraina) 

 

 

     b) podjęcie uchwały 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 15 głosach za, 0 

głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie współpracy 

partnerskiej z miastem Fastów (Ukraina) została podjęta i otrzymała  

NR XI /66 /2015. 
 

 

 

 

Ad. pkt 24 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr VII/28/2015 Rady Powiatu z dnia 28 kwietnia 

2015 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Wałczu 

 

    Przedmiotowy projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr VII/28/2015 Rady Powiatu z dnia 

28 kwietnia 2015 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 

stanowi ona załącznik nr 26 do niniejszego protokołu*.    
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a) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady Powiatu w  

Wałczu 

 

     Komisja Edukacji  i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29 października 2015 r. po 

zapoznaniu się z projektem uchwały zmieniająca uchwałę Nr VII/28/2015 Rady Powiatu  

z dnia 28 kwietnia 2015 r . w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

 

 

b) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  w 

Wałczu; 

 

 Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 29 października 2015 

r. po zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr VII/28/2015 

Rady Powiatu  z dnia 28 kwietnia 2015 r . w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 

kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu zaopiniowała niniejszy projekt 

pozytywnie. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod    

głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr VII/28/2015 Rady Powiatu z dnia 28 

kwietnia 2015 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Wałczu 

 

 

 

c) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała zmieniająca uchwałę Nr 

VII/28/2015 Rady Powiatu z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu została podjęta jednogłośnie i 

otrzymała NR XI /67 /2015. 
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Ad. pkt 25 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu i 

złożenie wniosku o jego dofinansowanie w ramach” Programu rozwoju gminnej i 

powiatowej infrastruktury drogowej na lata  2016 – 2019 oraz w sprawie zabezpieczenia 

środków niezbędnych na realizację Projektu w przypadku jego umieszczenia na liście  

rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania 

 

    Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji 

Projektu i złożenie wniosku o jego dofinansowanie w ramach” Programu rozwoju gminnej i 

powiatowej infrastruktury drogowej na lata  2016 – 2019 oraz w sprawie zabezpieczenia 

środków niezbędnych na realizację Projektu w przypadku jego umieszczenia na liście  

rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania załączono do materiałów na 

XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 27 do niniejszego protokołu*.    

 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, -„ Dlaczego projekt tej uchwały nie został włączony na Komisję stałą 21 

października skoro konkurs ogłoszony przez Urząd Wojewódzki tak naprawdę został już 

umieszczony 8 września i dokładnie wiedzieliśmy, że chcemy w tym konkursie uczestniczyć, 

jaki był problem w przygotowaniu dzień wcześniej tej uchwały niż dzień później, która 

wpłynęła i komisja nie miała okazji do dyskusji na ten temat.”- 

 

 

Bogdan Wankiewicz- Starosta Wałecki 

Poinformował,- „ My mamy projekt na ten odcinek drogi Strączno do przejazdu kolejowego 

ze ścieżką rowerową tyle że ten projekt  już wygasł, sami sobie nie możemy wydać decyzji, 

czy nawet aktualizować, musi to zrobić sąsiedni Powiat, który jest wybrany przez Wojewodę, 

więc ta procedura i to że nie wiedzieliśmy czy w ogóle zdążymy, wszystko było niemalże na 

cito, jutro jest ostatni dzień złożenia wniosku do Wojewody, dlatego przepraszamy że to na 

komisji nie stanęło, nie mieliśmy tej pewności czy zostanie to zrealizowane. Wszystkie zgody 

są, decyzja Szczecinka jest, jutro projekt zostanie zawieziony. Gdybyśmy byli przygotowani 

we wszystkich projektach jakie chcemy zrealizować a też trzeba wiedzieć, że nie chcemy 

mieć półkowników które będą leżały na półce i nie będą zrealizowane. W związku z tym 

chcemy na bieżąco te projekty realizować. Jeżeli chcemy zrobić daną drogę a wiemy że 

będziemy mieli na nią dofinansowanie to wtedy składamy wniosek”.- 
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod    

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji 

Projektu i złożenie wniosku o jego dofinansowanie w ramach” Programu rozwoju gminnej i 

powiatowej infrastruktury drogowej na lata  2016 – 2019 oraz w sprawie zabezpieczenia 

środków niezbędnych na realizację Projektu w przypadku jego umieszczenia na liście  

rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania. 

 

 

 

a) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do realizacji Projektu i złożenie wniosku o jego dofinansowanie w ramach” 

Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata  2016 – 2019 

oraz w sprawie zabezpieczenia środków niezbędnych na realizację Projektu w przypadku 

jego umieszczenia na liście  rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu 

dofinansowania została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /68 /2015. 

 

 

 

Ad. pkt 26 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny prawa 

własności nieruchomości stanowiących własność Powiatu Wałeckiego na rzecz  

Gminy Mirosławiec 

 

Przedmiotowy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny 

prawa własności nieruchomości stanowiących własność Powiatu Wałeckiego na rzecz  

Gminy Mirosławiec załączono do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. 

stanowi ona załącznik nr 28 do niniejszego protokołu*.    
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod    

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny prawa 

własności nieruchomości stanowiących własność Powiatu Wałeckiego na rzecz  Gminy 

Mirosławiec 

 

 

a) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w formie darowizny prawa własności nieruchomości stanowiących własność Powiatu 

Wałeckiego na rzecz  Gminy Mirosławiec została podjęta jednogłośnie i otrzymała  

NR XI /69 /2015. 

 

 

Ad. pkt 27 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 

lutego 2015 r. w  sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku. 

 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 27 lutego 2015 r. w  sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku załączono do materiałów na 

XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 29 do niniejszego protokołu*.    

 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod    

głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr V/27/2015 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 27 lutego 2015 r. w  sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku 
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a) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 17 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 0 głosach wstrzymujących się, uchwała zmieniająca uchwałę Nr V/27/2015 

Rady Powiatu w Wałczu z dnia 27 lutego 2015 r. w  sprawie określenia zadań finansowanych 

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku 

 została podjęta jednogłośnie i otrzymała NR XI /70 /2015. 

 

 

 

Ad. pkt 28 

Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr VIII/44/2015 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

25 czerwca 2015 r. w sprawie wspólnej realizacji inwestycji „Przebudowa Drogi 

powiatowej nr 1984Z Poźrzadło Wielkie – Stara Studnica – Orle – Mirosławiec” 

 

 

Przedmiotowy projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr VIII/44/2015 Rady Powiatu w Wałczu 

z dnia 25 czerwca 2015 r. w sprawie wspólnej realizacji inwestycji „Przebudowa Drogi 

powiatowej nr 1984Z Poźrzadło Wielkie – Stara Studnica – Orle – Mirosławiec” załączono 

do materiałów na XI  Sesję Rady Powiatu w Wałczu. stanowi ona załącznik nr 30 do 

niniejszego protokołu*.    

 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, - „ To jest podobna sytuacja , dostaliśmy ten projekt dzień po komisji, a w 

związku z tym że w uzasadnieniu jest napisane że dokumentacja projektowa będzie 

finansowana przez 4 samorządy lokalne, na mocy podpisanej 4 stronnej umowy, ja chciałbym 

otrzymać projekt takiej umowy, który został podpisany w odpowiednim terminie.”- 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod    

głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr VIII/44/2015 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 25 czerwca 2015 r. w sprawie wspólnej realizacji inwestycji „Przebudowa Drogi 

powiatowej nr 1984Z Poźrzadło Wielkie – Stara Studnica – Orle – Mirosławiec” 
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a) podjęcie uchwały 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 17 radnych, przy 16 głosach za, , 0 

głosach przeciw, 1 głosie wstrzymującym się, uchwała zmieniająca uchwałę Nr VIII/44/2015 

Rady Powiatu w Wałczu z dnia 25 czerwca 2015 r. w sprawie wspólnej realizacji inwestycji 

„Przebudowa Drogi powiatowej nr 1984Z Poźrzadło Wielkie – Stara Studnica – Orle – 

Mirosławiec” została podjęta  i otrzymała NR XI /71 /2015. 

 

Wręczenie Kwiatów i listu gratulacyjnego Posłowi Pawłowi Suskiemu z okazji uzyskania  

mandatu  Posła na Sejm RP 

 

 

Paweł Suski – Poseł na Sejm RP 

Podziękował za kwiaty i gratulacje z okazji ponownego uzyskania mandatu Posła RP, 

podkreślił w swej wypowiedzi ważność posiadania posła z własnego okręgu, dokonał 

podsumowania kampanii. Przedstawił plany na przyszłość w nowej kadencji. 

 

 

 

Ad. pkt 29 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań 

 

W materiałach na sesję załączono: 

 

 odpowiedź na zapytanie  radnego Marka Mateli złożone podczas X sesji Rady Powiatu 

w Wałczu  w dniu 08 września br.;  

 odpowiedź na zapytanie radnego Jerzego Goszczyńskiego, złożone podczas X sesji 

Rady Powiatu w Wałczu w dniu 08 września br. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zapytał czy radni są usatysfakcjonowani 

otrzymanymi odpowiedziami? 
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Marek Pawłowski- Radny Rady Powiatu 

Zapytał o sprawę dotyczącą skargi Pani Sławomiry Kowalczuk 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował iż temat ten Przewodniczący planował poruszyć w pkt. Wnioski i oświadczenia 

radnych ale skoro został ten temat podjęty przez radnego w tym punkcie, to Przewodniczący 

Rady  nie widzi przeszkód aby go rozpatrzyć w tym punkcie. 

- „ Materiały Państwo otrzymaliście wraz z informacją co się z tym pismem działo, łącznie z 

opinią Radcy prawnego, jest to opinia która wskazuje na to, że nie ma podstaw do tego żeby 

to uznać za skargę, myślę że należy dokładnie przeczytać tę opinię, która jest wyczerpująca i 

jakby zamyka sprawę. Z treści pisma wynika że jest to informacja.”- 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził iż, pismo pani Kowalczuk wpłynęło 14 października a opinia prawna jest datowana 

na 26 października a wcześniej odbyły się komisje a zgodnie z naszym statutem do komisji 

stałych należy analizowanie skarg i wniosków mieszkańców powiatu, dotyczących 

działalności rady i zarządu powiatu par.47 pkt. 1 podp.5, to ta skarga nie wiedząc jeszcze jaka 

będzie interpretacja prawnika pana starosty nie była na komisjach stałych, po pierwsze, 

pytanie dlaczego, po drugie pozwolę sobie mieć wątpliwości co do wykładni zastosowanej 

przez radcę prawnego pana Starosty, z racji że pan radca będzie bronił interesu swego 

pracodawcy. Ustawa o systemie oświaty jasno określa kompetencje w zakresie sprawnej 

oświaty. To w mojej ocenie gdyby pan Bogdan Wankiewicz podpisałby taką skargę czy 

wniosek jako Bogdan Wankiewicz mieszkaniec powiatu to oczywiście by tematu nie było, 

natomiast w tym momencie wkroczył jako Starostwo Powiatowe, jako Starosta wałecki w 

kompetencje gminy miejskiej, informując szkołę niepodległą sobie o zaistniałych sytuacjach a 

na tych spotkaniach Pana starosty nie było i do końca nie wiemy co spowodowało że taki 

wniosek do dyrektor szkoły Podstawowej nr 1 i do pozostałych został wystosowany.”- 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zasugerował aby, - „ wczytać się w pismo Pana Starosty, które wyraźnie mówi że nie jest to 

wniosek o ukaranie  tylko dyscyplinująca sugestia do Pani Dyrektor o zdyscyplinowanie Pani, 

która bierze w tym udział. Czy to jest teraz potrzebne żebyśmy to roztrząsali, moim zdaniem 

nie. Dlaczego nie było rozpatrywane na komisjach ponieważ nie było jeszcze opinii prawnej. 

A według naszej wstępnej oceny pismo to nie było skargą i dlatego zostało skierowane do 

pana Mecenasa.”- 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

W swej wypowiedzi nawiązywał do niepotrzebnych emocji związanych ze sprawą. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Potwierdził iż z drugą częścią wypowiedzi Radnego J. Różańskiego się zgadza,-„ nie 

potrzebnie ten temat jest ciągnięty. Komentarzem do tego jest artykuł, który się ukazał w 

„Extra Wałcz”, bo nikt nie pyta uczniów co mają na ten temat do powiedzenia, a ten artykuł 

pięknie oddaje sens temu co się dzieje, to najbardziej my dorośli robimy z tego zamieszanie. 

Młodzież wcale tego nie chce, ona chce spokojnie się uczyć, nie chce żyć tymi konfliktami 

które gdzieś tam się zrodziły, mają swoje do zrobienia, a więc uczyć się i to jest dla nich 

najważniejsze. Dlatego ja naprawdę proponuję abyśmy w którymś miejscu temat zamknęli bo 

na tą chwilę jest sprawa wyczerpana.”- 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Poinformował iż jego zabranie głosu również dotyczyć będzie tej skargi.- „ Bardzo  

zdziwiłem się gdy zobaczyłem tę skargę skierowaną do Pani dyrektor Szkoły Podstawowej 

 nr 1,myślę że tą sprawę można załatwić w inny sposób. Nie dziwie się emocjom, sam nie 

byłem na tym spotkaniu więc nie chcę oceniać. Chciałbym się tylko dowiedzieć jaki był cel 

tej skargi i dlaczego nie można było tego rozwiązać w inny sposób?”- 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Stwierdził iż-„ nie będę się wypowiadał na ten temat, nie chcę żeby emocje wzrastały na tej 

sali, w związku z tym pewne rzeczy przemilczę. Jeżeli pani Dyrektor chciałaby zabrać głos w 

tej kwestii to tak a jeżeli nie to również nie. Myślę że nie ma sensu w to Panią Dyrektor 

angażować. Ja tylko chcę  powiedzieć jedną rzecz, proszę Państwa w tej chwili kończą się 

kontrole prawie cały miesiąc, uczniowie i rodzice piszą do nas pisma, żeby wreszcie zamknąć 

ten problem, bo oni mają już dość tych kontroli, ale chcę Państwu jeszcze jedną rzecz 

powiedzieć że w tej szkole, sanepid, straż pożarna wszystkie wojewódzkie, dzisiaj po tych 

kontrolach z pełną satysfakcją mogę powiedzieć, że ta szkoła w porównaniu do tych, które 

były kontrolowane przez te instytucje jest o kilka poziomów wyżej postawiona i to jest nasza 

satysfakcja. To znaczy wszystko co robiliśmy w naszej oświacie jeszcze poprzedni zarząd i 

obecny to tylko dla dobra oświaty i naprawdę bardzo dużo zrobiliśmy. Ja nie chcę już więcej 

zamieszania i rozmawiać na  tematy które zostały wywołane, chcę żeby szkoły normalnie 

spokojnie pracowały i to jest nasz cel”.- 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

 Wystąpił o udzielenie głosu pani Sławomirze Kowalczuk 

 

 

Sławomira Kowalczuk 

Poinformowała iż reperkusji  za złożenie skargi nie było a na podsumowanie swojej 

wypowiedź stwierdziła że –„ pan Starosta może wykonać jeden gest jaki to on wie „- 

 

 

 

Ad. pkt 30 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zapytał o – „ sytuację z tworzeniem Centrum Kształcenia Ustawicznego i Zawodowego, jak 

wygląda obecnie sytuacja oraz co będzie dalej z nauczycielami po 31 sierpnia, kiedy będzie 

nowy pracodawca i czy te umowy będą podpisywane z nauczycielami na nowo?”- 

 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Poinformowała, - „ Centrum powstaje zgodnie z uchwałą 1 stycznia 2016 roku, jest już 

wyłoniony w drodze konkursu dyrektor. Wpłynęła 1 oferta pan dyrektor Filipiak od stycznia 

obejmuje funkcje dyrektora. W przyszłym tygodniu w czwartek odbędzie się rada 

pedagogiczna na której będą uczestniczyć i pani dyrektor Ambroziak i pan dyrektor Filipiak, 

także my i będziemy rozmawiać na temat kształtu centrum, nikt z nauczycieli pracy nie straci, 

profile kształcenia będą takie jakie będą. Centrum będzie się mieścić w dwóch budynkach: na 

Bankowej i na Budowlanych. I to tylko naszym zdaniem ale też zdaniem jednego i drugiego 

dyrektora jest duża szansa do tego żeby się obie szkoły bardzo dobrze rozwijały pod szyldem 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. Arkusze organizacyjne teraz są takie 

które zostały zatwierdzone w maju 2005 r. i nic się nie zmieni jeżeli chodzi o zatrudnienie 

nauczycieli, a myślę że to jest duża szansa także  bo promocja szkoły Centrum jest robiona 

jako jednej instytucji, będzie nabór nie będą ze sobą konkurować i będzie nabór prowadzony 

w powiecie i poza powiatem.”- 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, - „ Chodzi mi o drogę Rutwica – Martew, bo tam jest sytuacja dość kiepska i jakie są 

szanse na naprawę tej drogi?”-  
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

W odpowiedzi – „ Jeśli chodzi o tę drogę to jest to odcinek drogi 3 km, musimy w tej chwili  

kolejny kosztorys zrobić, bo ten który opiewa na ten odcinek drogi to jest ponad 6 mln zł. 

Dzisiaj nie stać nas na to żeby tak kosztowna inwestycję wykonać, nawet przy finansowaniu 

ze schetynówki jest to tylko 50% finansowania. Gmina Iuczno jest biedną gminą, może dać  

nie wiem 500 tys. zł we współpracy a nas nie stać żeby wyłożyć 2mln 500 tys. zł na ten 

odcinek drogi. Będziemy to robić w inny sposób. Chyba że będą to Lasy Państwowe, 

rozmawiamy z lasami z Dyrekcją Regionalną są zapewnienia że jest to możliwe w związku z 

tym jeżeli się uda partnera znaleźć w postaci Lasów Państwowych to szansa będzie wtedy na 

zrealizowanie ale po wycenie tego odcinka, na pewno zejdziemy z tego co było w projekcie 

tzn. podłoże będzie zmienione nie na takim poziomie jak teraz i mam nadzieję że jeżeli będzie 

to kosztowało 4 mln zł to wtedy warto będzie się wtedy pochylić”- 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zapytał o reformę gimnazjów. 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Poinformowała- „ Póki co gimnazja jeszcze istnieją i istnieć zapewne będą. Mówimy tu o 

reformie , która jest w zamyśle Prawa i Sprawiedliwości , mówimy o tym co się w naszych 

szkołach dzieje ja tu widzę wręcz szansę. Ustawodawca przewiduje że Ogólniak będzie, 

nawet zamierzamy otworzyć tam klasę o profilu sportowym w pierwszej kolejności piłki 

nożnej, ponieważ chcemy podpisać porozumienie z Zespołem Szkół Miejskich nr 1, bo to 

nam da uczniów do tego Liceum i już dosyć daleko są rozmowy posunięte, jest grupa 

entuzjastów, zapaleńców, trenerów no i nas to bardzo cieszy. A jak Państwo wiecie dzięki 

temu że klasy sportowe powstały na Dolnym Mieście w Zespole Szkół Miejskich nr 1 

pozyskaliśmy dzieci i młodzież nie tylko z gmin powiatu ale też z poza powiatu i to bardzo 

odległych miejsc. Te dzieci mieszkają w naszych internatach a to że otworzymy także internat 

w Zespole Szkół nr 4 to, to da nam dodatkowe miejsce i będziemy ściągać młodzież do 

naszych szkół ponadgimnazjalnych, im bogatsza oferta tym lepiej.”- 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący rady powiatu przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 
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Ad. pkt 31 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Zgłosił wniosek, -„ Abyśmy skończyli z tymi praktykami jako Rada, to co było przyjęte parę 

lat wstecz, chodzi mi o nadużywanie tego paragrafu13 pkt.11 Statutu, wprowadzania tych 

uchwał za pięć dwunasta przed sesją jak radni otrzymują, a żeby otrzymywali tak jak jest 

wola Zarządu i Pana Starosty, te 7 dni przed sesją w formie elektronicznej czy formie 

pisemnej bo tego wymaga Statut.”-  Radny M. Matela wyraził swoje wątpliwości co do 

interpretacji paragrafu 13 pkt 11 Statutu przez mecenasa W. Kosowickiego. 

 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 

 

 

 

Ad. pkt 32 

Zakończenie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 15
25 

zamknął obrady XI  Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji . 

 

 

 

*  -  Załączniki do  wglądu w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego  

w Wałczu  

 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                     Przewodniczący Rady Powiatu 

    Rady Powiatu  
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  Małgorzata Tyras                       Bogdan Białas 


